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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Johanna Sjö 

(M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras fredagen den 12 juni, kl. 16.00. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

personalföreträdarna Birgitta Naess, SACO samt Lowisa 

Anderzon, Kommunal, rätt att närvara vid nämndens 

sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta ge 

personalföreträdarna Birgitta Naess, SACO samt Lowisa Anderzon, 

Kommunal, rätt att närvara vid nämndens sammanträde. 

 

§ 4 

Remissyttrande över motion (2015:4) om hedersvåld 

AMN 2015-0079-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

Ärendet 

Arbetsmarknadsnämnden har ombetts att lämna remissyttrande till 

kommunstyrelsen gällande motion (2015:4) om hedersvåld. I 

motionen föreslås att kommunfullmäktige ges uppdrag att ta fram 

material och information för hur sfi-lärare kan informera nya 
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svenskar om hedersvåld och vilka lagar och normer som råder runt 

kvinnors sexualitet i Sverige. 

Förvaltningen anser att frågor om våld och förtryck är viktiga att 

uppmärksamma. Medarbetare förvaltningen ska ha kompetens för 

att guida utsatta personer till rätt stöd. Förvaltningen ställer sig 

positiv de förslag gällande kompetensutveckling för personal som 

återfinns i motionen.  

Förvaltningen delar inte motionärens uppfattning om att speciellt 

material ska tas fram och genomföra utbildningar specifikt om 

hedersvåld och kvinnors sexualitet. Att arbeta framgångsrikt med 

värdegrundsförändrande frågor förutsätter ett annat uppdrag, andra 

metoder och andra kompetenser än vad som i dag ryms inom 

utbildning i svenska för invandrare, sfi. Förvaltningen menar även 

att sfi inte lämpar sig för den här typen av ämnesfördjupning på 

grund av den heterogena målgrupp som studerar inom skolformen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) och Johan Fälldin (C) 

lämnade följande särkskilda uttalande. 

Frågan om hedersvåld och motverkandet av detta förtjänas ständigt 

att uppmärksammas.  

Den gemensamma värdesättandet av vissa grundvalar; demokrati, 

öppenhet, allas lika värde, individualism och solidaritet måste 

kämpas för och vinnas generation för generation, person för person 

och område för område. Inom alliansen har vi bland annat satsat på 

tillskapandet av Origo, där kunskap och kompetens samlats för att 

kunna spridas och användas inom hela länet. Vi ser också vikten av 

att de som undervisar på samhällsorientering är väl rustade för sin 

uppgift, men också att vi alla, varje dag, är tydliga med vilka värden 

som bygger vårt Sverige. 

För preventiva insatser är det samhällsorientering för nyanlända 

som förmedlar kunskaper om svensk lagstiftning i allmänhet och i 

stort med rättigheter och skyldigheter liksom mänskliga rättigheter, 
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demokrati och okränkbarhet m.m.  So-lärare och Sfi-lärare skall 

veta vart man kan vända sig om någon är utsatt för förtryck, 

hedersrelaterat våld eller andra former av våld och hot.   

Därefter är det socialtjänstens myndighetsutövning, som utreder och 

bedömer om åtgärder kan/ska sättas in och i så fall vilka åtgärder, 

vilket också sker i samarbete med polis eftersom det handlar om 

kriminella gärningar. Att lägga för mycket av detta på SFI-lärare fel 

både juridiskt sett och ur lämplighetssynpunkt. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande 

Frågan om hedersvåld och motverkandet av detta förtjänas ständigt 

att uppmärksammas. 

Den gemensamma värdesättandet av vissa grundvalar; demokrati, 

öppenhet, allas lika värde, individualism och solidaritet måste 

kämpas för och vinnas generation för generation, person för person 

och område för område. Inom alliansen har vi bland annat satsat på 

tillskapandet av Origo, där kunskap och kompetens samlats för att 

kunna spridas och användas inom hela länet. Vi ser också vikten av 

att de som undervisar på samhällsorientering är väl rustade för sin 

uppgift, men också att vi alla, varje dag, är tydliga med vilka värden 

som bygger vårt Sverige. 

 

För preventiva insatser är det samhällsorientering för nyanlända 

som förmedlar kunskaper om svensk lagstiftning i allmänhet och i 

stort med rättigheter och skyldigheter liksom mänskliga rättigheter, 

demokrati och okränkbarhet m.m.  So-lärare och Sfi-lärare skall 

veta vart man kan vända sig om någon är utsatt för förtryck, 

hedersrelaterat våld eller andra former av våld och hot.   

Därefter är det socialtjänstens myndighetsutövning, som utreder och 

bedömer om åtgärder kan/ska sättas in och i så fall vilka åtgärder, 

vilket också sker i samarbete med polis eftersom det handlar om 

kriminella gärningar. Att lägga för mycket av detta på SFI-lärare fel 

både juridiskt sett och ur lämplighetssynpunkt. 
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§ 5 

Remissyttrande över motion (2015:2) om införande av 

servicegaranti 

AMN 2015-0080-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslås att Stockholms stad 

ska utreda införandet av en servicegaranti som innebär att 

medborgare kan få ekonomisk kompensation för kommunala 

tjänster som inte utförs inom fastställd tid. 

Medborgares rättigheter i förhållande till olika myndigheters 

myndighetsutövning regleras idag bland annat genom lagstiftning 

om möjlighet att överklaga. Samhället har också olika system för 

uppföljning och övervakning av bland annat kommuners sätt att 

tillhandahålla service i förhållande till sina medborgare. Skolverket, 

Socialstyrelsen med flera har den typen av övervakningsuppdrag.  

Arbetsmarknadsnämnden har för egen del en hög ambition att 

snabbt och effektivt erbjuda de insatser som medborgare har rätt till. 

Vid avvikelser vidtas åtgärder för att kunna hålla det som utlovats.  

Förvaltningen bedömer att staden bör koncentrera sina resurser på 

att kvalitetssäkra, utveckla och utöka stadens tjänster i stället för att 

utveckla system med ekonomisk kompensation.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) framlade ett annat förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 
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Reservation 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

Förslag till beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar  

- Att bifalla motionen 

- Att anföra följande: 

Arbetsmarknadsförvaltningen framhåller att garantier för service 

och kvalitet redan idag regleras inom dess verksamheter genom 

lagstiftning, nationella styrdokument och nämndbeslut. 

Förvaltningen gör bedömningen att resurser och medel hellre bör 

användas till att kvalitetssäkra, utveckla och utöka stadens tjänster i 

stället för till ekonomisk kompensation utöver redan gällande 

system för överklagande och övervakning av kommunernas service 

och myndighetsutövning. 

Även om staden redan bedriver ett systematiskt arbete med kvalitet 

och åtaganden mot stockholmare genom stadens program för 

kvalitetsutveckling så går det att utveckla arbetet ytterligare. 

Programmet är ett steg i rätt riktning men genom att införa en 

servicegaranti skärps kraven på att nämnder och bolag levererar det 

som är utlovat. Det blir även tydligt vilka följderna blir om garantin 

inte efterlevs. De kommuner som har infört servicegarantier har 

positiva erfarenheter och garantierna är uppskattade av såväl 

medborgare som företag. Stadens verksamheter och service finns 

till för medborgarna. Stockholmarna har rätt att förvänta sig att 

staden utför tjänster inom fastställd tid. 

Särskilt uttalande 

Johan Fälldin (C) lämnade följande särskilda uttalande. 

Stadens verksamheter ska bedrivas med stockholmarna i fokus. Den 

enskilda människans behov och verklighet måste vara vägledande 

för hur våra system utformas. God kvalitetsuppföljning är 

grundläggande för möjligheten att bedriva kommunala 

verksamheter i enlighet med denna viktiga princip. 

Arbetsmarknadsförvaltningen beskriver i sitt remissvar att staden 

enligt lag är ålagd att skyndsamt och effektivt handlägga ärenden. 

Man påpekar också att kvalitetsgarantier finns i verksamheten. 

Förvaltningen gör vidare bedömningen att stadens resurser hellre 

bör användas till att kvalitetssäkra, utveckla och utöka stadens 

tjänster i stället för till ekonomisk kompensation utöver redan 

gällande system för överklagande och övervakning av kommunens 
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service och myndighetsutövning. Mot bakgrund av ovanstående är 

detta en rimlig bedömning. Dock finns skäl att påpeka att det inte är 

ett självändamål att utöka stadens tjänster. Införandet av nya tjänster 

– vilka förvaltningen i sitt remissvar inte preciserar – måste 

naturligtvis vägas mot risken för en växande byråkrati samt hur ett 

införande påverkar kvaliteten i kärnverksamheterna. 

Avslutningsvis finns det skäl att betona vikten av att ständigt arbeta 

med att utveckla kvaliteten i verksamheten och att alltid vinnlägga 

sig om att den enskilda medborgaren enkelt kan utläsa vilken 

servicegrad man kan förvänta sig. Transparens och tydlighet går 

hand i hand med god kvalitet. Dessa aspekter är också mycket 

viktiga i kontakterna med stadens näringsidkare. Ett gott 

företagsklimat är avgörande för stadens arbetsmarknad. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

Arbetsmarknadsförvaltningen framhåller att garantier för service 

och kvalitet redan idag regleras inom dess verksamheter genom 

lagstiftning, nationella styrdokument och nämndbeslut. 

Förvaltningen gör bedömningen att resurser och medel hellre bör 

användas till att kvalitetssäkra, utveckla och utöka stadens tjänster i 

stället för till ekonomisk kompensation utöver redan gällande 

system för överklagande och övervakning av kommunernas service 

och myndighetsutövning. 

Även om staden redan bedriver ett systematiskt arbete med kvalitet 

och åtaganden mot stockholmare genom stadens program för 

kvalitetsutveckling så går det att utveckla arbetet ytterligare. 

Programmet är ett steg i rätt riktning men genom att införa en 

servicegaranti skärps kraven på att nämnder och bolag levererar det 

som är utlovat. Det blir även tydligt vilka följderna blir om garantin 

inte efterlevs. De kommuner som har infört servicegarantier har 

positiva erfarenheter och garantierna är uppskattade av såväl 

medborgare som företag. Stadens verksamheter och service finns 

till för medborgarna. Stockholmarna har rätt att förvänta sig att 

staden utför tjänster inom fastställd tid. 
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§ 6 

Remiss av Avskaffande av systemet med etableringslotsar (DS 

2015:26) 

AMN 2015-0150-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Enligt lag (2010:197) om etableringsinsatser för vissa nyanlända 

invandrare ska Arbetsförmedlingen tillhandahålla ett eller flera 

valfrihetssystem som ger nyanlända rätt att välja en etableringslots. 

Arbetsmarknadsdepartementet föreslår att detta krav ska upphöra att 

gälla den 1 januari 2016. Arbetsmarknadsdepartementet bedömer att 

ingen särskild insats behövs som ersätter tjänsten etableringslots 

och att det inte är nödvändigt med ytterligare lagändringar i 

samband med avskaffandet av etableringslotsar.  

Arbetsmarknadsförvaltningen tillstyrker arbetsmarknads-

departementets förslag om att avskaffa systemet med 

etableringslotsar och borttagande av paragrafer 11-13§§ i lag 

(2010:197) om etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare. 

Förvaltningen ställer sig även positiv till att Arbetsförmedlingen ges 

möjlighet att avgöra vilken arbetsmarknadsinsats som är lämplig 

utifrån den enskildes behov och inte utifrån en i förväg upphandlad 

tjänst. 

Förvaltningen anser dock att det bör göras en analys över hur 

behovet av socialt stöd bland nyanlända ska tillgodoses. Ansvaret 

mellan olika aktörer och myndigheter som ska stödja nyanlända i 

praktiska frågor relaterade till hur de ordnar sitt liv i Sverige bör 

förtydligas, till exempel vad gäller nyanländas behov av 

myndighetskontakter med bland annat vårdgivare, barnomsorg och 

skola. Förvaltningen understryker vikten av att det även 

fortsättningsvis ska finnas en aktör som har ansvaret för 

samordningen av olika insatser och för en sammanhållen planering 

för individen. Den föreslagna analysen bör också omfatta en analys 

och förslag gällande eventuella kostnader som kan följa av 

förslagen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) samt Johan Fälldin (C) 

framlade ett annat förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Gulan Avci (FP) framlade ett annat förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) samt Johan Fälldin (C) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

enligt följande. 

Förslag till beslut 

- att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

- samt att därutöver anföra 

Jobbtorgen är till för den som är arbetslös och har försörjningsstöd. 

I och med etableringsreformen lyftes nyanlända bort från 

Stockholms stad och ska få hjälp med sin etablering av 

Arbetsförmedlingen. Samtidigt ser vi hur Jobbtorgen med sitt breda 

anslag och individfokuserade arbetssätt många gånger når den 

målgruppen bättre. Därför vore det önskvärt att 

etableringsinsatserna övergick från att vara statens och 

Arbetsförmedlingens ansvar till att vara Stockholms och 

Jobbtorgens. 

Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

Förslag till beslut 

- att som svar på remissen anföra följande: 

Tanken med etableringslotsarna var att ge en sammanhållen väg in i 

det svenska samhället med ett större fokus på jobb och 

språkkunskaper. 
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Tyvärr har vi kunnat se att Arbetsförmedlingen har brustit kraftigt i 

sin kvalitetskontroll och i hur man har handlat upp utförarna. Vi har 

också kunnat se att etableringslotsarna inte har kunnat bryta en 

djupt rotad omhändertagandementalitet och flytta fokus till att 

snabbt komma i utbildning och jobb. 

Vi motsätter oss därför inte att systemet med etableringslotsar 

avvecklas. Vi ser dock att regeringen inte har tänkt igenom vilka 

insatser som ska erbjudas istället. Istället för att presentera reformer 

för en snabbare introduktion i det svenska samhället med fokus på 

jobb och kunskaper i svenska tycks regeringen anse att befintliga 

åtgärder räcker. 

Vi har mycket svårt att se hur ett avskaffande av 

etableringslotsarna, utan att någon annan åtgärd införs i deras ställe, 

skulle bidra till att korta tiden det tar för en nyanländ att komma i 

arbete. 

Risken är också att den föreslagna återgången till ett system där 

Arbetsförmedlingen avgör vilka insatser som ska erbjudas den 

enskilde innebär en ökad byråkrati och en försämrad rättssäkerhet 

och likvärdighet. Ett oerhört stort ansvar läggs på de enskilda 

handläggarna, som redan idag måste arbeta under en stor 

arbetsbelastning. Reformen ställer mycket stora krav på att 

Arbetsförmedlingen tidigt beslutar om insatser så att inte den 

enskilde måste vänta på åtgärder i passivitet. 

Vi vill till sist anmärka att en tanke med etableringslotsarna var att 

den enskilde själv skulle kunna välja lots. När etableringslotsarna 

nu avskaffas på det sätt som föreslås är risken stor att makten 

istället flyttar till Arbetsförmedlingens handläggare, vilket riskerar 

leda till en inskränkning av den enskildes valfrihet och möjlighet att 

påverka sin etablering i det svenska samhället. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

Jobbtorgen är till för den som är arbetslös och har försörjningsstöd. 

I och med etableringsreformen lyftes nyanlända bort från 

Stockholms stad och ska få hjälp med sin etablering av 

Arbetsförmedlingen. Samtidigt ser vi hur Jobbtorgen med sitt breda 

anslag och individfokuserade arbetssätt många gånger når den 

målgruppen bättre. Därför vore det önskvärt att 

etableringsinsatserna övergick från att vara statens och 

Arbetsförmedlingens ansvar till att vara Stockholms och 

Jobbtorgens. 
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§ 7 

Program för personer som haft vårdnadsbidrag 

AMN 2015-0154-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna förslaget 

till program för personer som haft vårdnadsbidrag enligt 

tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 

Arbetsmarknadsnämnden har av kommunfullmäktige i budget för 

2015 fått i uppdrag att tillsammans med socialnämnden ta fram ett 

program för de personer som tidigare haft vårdnadsbidrag. 

Nämnden ska även fortsätta det arbete som inleddes 2014 med att 

stärka kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden. 

Ärendet innehåller en redogörelse för den information förvaltningen 

har tillgång till om personer som har vårdnadsbidrag samt ett 

förslag på ett program. 

Förvaltningen föreslår att den prioriterade målgruppen för det 

aktuella programmet bör vara de personer som haft vårdnadsbidrag 

som kan tänkas behöva stöd för inträde/återinträde på 

arbetsmarknaden och föreslår därför att programmet samordnas 

med det pågående arbetet att stärka kvinnor med en svag ställning 

på arbetsmarknaden.   

Det program som föreslås består av två delar; arbete med att nå 

målgruppen samt erbjudanden om lämpliga insatser.  

Vad gäller att nå målgruppen föreslår förvaltningen bland annat att 

uppsökande insatser ska genomföras i samverkan med olika aktörer. 

Studie- och yrkesvägledning ska erbjudas inom ramen för det 

uppsökande arbetet. Gällande lämpliga insatser för målgruppen 

föreslår förvaltningen att jobbtorgens ordinarie insatser öppnas för 

målgruppen kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden även 

om de inte uppbär försörjningsstöd. Detta kommer då även att 

omfatta personer som haft vårdnadsbidrag som har behov av och 

önskar ta del av jobbtorgens insatser. En särskild insats för 

målgruppen planeras i syfte att motivera och förbereda till vidare 

aktivitet som exempelvis utbildning eller arbetspraktik. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) samt Johan Fälldin (C) 

lämnade följande särskilda uttalande. 

Alliansen har under lång tid uppmärksammat att kvinnor 

medutländsk härkomst med låg utbildning utgör en grupp som 

möter svårigheter att etablera sig på arbetsmarknaden och riskerar 

därmed att hamna i ett utanförskap. Därför har vi varit tydliga med 

att arbetsmarknadsnämnden i samverkan med övriga berörda 

aktörer ska arbeta för att fler kvinnor med utländsk bakgrund 

erbjuds språkutvecklande insatser samt arbetsmarknadsinsatser som 

ökar deras möjligheter att komma ut i arbete eller starta företag. 

Inom ramen för detta utvecklingsarbete bör bland annat behoven av 

uppsökande insatser i miljöer där målgruppen finns 

uppmärksammas liksom behoven av en utökad samverkan med 

invandrarorganisationer. Det är bra att det arbete som nu ska utföras 

bygger vidare på de insatser och lärdomar som gjorts under tidigare 

mandatperioder. 

Särskilt uttalande 

Gulan Avci (FP) lämnade följande särskilda uttalande. 

Folkpartiet välkomnar att vårdnadsbidraget nu avskaffats. 

Vårdnadsbidraget har utgjort ett hinder för nyanlända kvinnors 

etablering i det svenska samhället, något som också kan utläsas av 

den geografiska statistik som förvaltningen redovisar. 

Vi är också positiva till den uppsökande verksamhet som 

förvaltningen föreslår. Det krävs ett aktivt arbete för att nå ut till de 

kvinnor som varit hemma med vårdnadsbidrag. I synnerhet med 

tanke på att många av dem har låg utbildning är det särskilt viktigt 

att staden når ut med de insatser som finns för att hjälpa dem att lära 

sig svenska, utbilda sig och komma in på arbetsmarknaden. 

Vi ställer oss däremot frågande inför skrivningarna om jobbtorgens 

roll. Jobbtorg är en insats som kan anvisas för personer med 

försörjningsstöd. Att öppna upp jobbtorgens ordinarie verksamhet 

för kvinnor som inte har försörjningsstöd innebär enligt vårt synsätt 

att staden tar på sig en uppgift som det egentligen ankommer på 

Arbetsförmedlingen att utföra. Vi efterlyser ett fördjupat 
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resonemang om ansvarsfördelningen mellan arbetsförmedling och 

jobbtorg. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

Alliansen har under lång tid uppmärksammat att kvinnor 

medutländsk härkomst med låg utbildning utgör en grupp som 

möter svårigheter att etablera sig på arbetsmarknaden och riskerar 

därmed att hamna i ett utanförskap. Därför har vi varit tydliga med 

att arbetsmarknadsnämnden i samverkan med övriga berörda 

aktörer ska arbeta för att fler kvinnor med utländsk bakgrund 

erbjuds språkutvecklande insatser samt arbetsmarknadsinsatser som 

ökar deras möjligheter att komma ut i arbete eller starta företag. 

Inom ramen för detta utvecklingsarbete bör bland annat behoven av 

uppsökande insatser i miljöer där målgruppen finns 

uppmärksammas liksom behoven av en utökad samverkan med 

invandrarorganisationer. Det är bra att det arbete som nu ska utföras 

bygger vidare på de insatser och lärdomar som gjorts under tidigare 

mandatperioder. 

 

§ 8 

Yttrande över Stadsrevisionens årsrapport 2014 för 

arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2015-0141-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till vad som 

redovisas i tjänsteutlåtandet som yttrande över 

Stadsrevisionens årsrapport för 2014. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret bedömer sammantaget att 

arbetsmarknadsnämnden i allt väsentligt har bedrivit verksamheten 

på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande 

sätt. Revisionskontoret bedömer vidare att nämnden har i huvudsak 

uppfyllt kommunfullmäktiges mål, att bokslut och räkenskaper i allt 

väsentligt är rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. Även nämndens interna kontroll bedöms vara 

tillräcklig. De brister som har noterats i intern kontrollen är inte av 

sådan omfattning att de väsentligt påverkar bedömningen.  

Revisionskontoret påpekar att nämndens prognossäkerhet har varit 

bristfällig under året och har försämrats jämfört med föregående år.  



 Protokoll AMN 2015-06-09 

Sida 15 (20)  

 

 

 

 

 

En av orsaker till bristerna i prognosen kan härledas till färre 

helårsstuderande/prestationer än prognostiserad. Huvudskälet är en 

ökad och förbättrad kontroll av närvaro. Studerande som inte har 

närvaro på minst 70 procent får inte läsa mer än grundutbudet och 

detta har lett till färre helårsstuderande/prestationer inom sfi och 

därmed lägre kostnader än prognostiserad. En höjd schablonbelopp 

för sfi har inte motsvarat kostnaden för köp av utbildning eftersom 

ett flertal utbildningsanordnare inte har åberopat avtalsenlig 

indexreglering av sina priser. Nämnden har även erhållit extra 

ersättning för lärarlöner. Samtliga faktorer har påverkat 

prognossäkerheten. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§ 9 

Förändringar i delegationsordning för  arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2015-0012-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att delegera förtecknade 

ärenden och ärendegrupper enligt bilaga till 

förvaltningschefen. 

 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att förvaltningschefen 

får rätt att vidaredelegera förtecknade ärenden och 

ärendegrupper till annan anställd. 

 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att anmälan av beslut 

sker löpande till arbetsmarknadsnämnden om inte annat 

anges i delegationsförteckningen. 

 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ordförande, eller vid 

dennes frånvaro vice ordförande, på nämndens vägnar får 

besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 

avgörande inte kan avvaktas. 

 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutade justera paragrafen 

omedelbart. 
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Ärendet 

Med delegationsbeslut avses ett beslut som egentligen ska fattas av 

nämnden, men där nämnden beslutat flytta över beslutanderätten till 

någon annan, beslutet delegeras. Detta görs formellt i ärendet 

delegationsordning. Eftersom nämnden ska ha det övergripande 

ansvaret för hela verksamheten kan ärenden som i enlighet med 

Kommunallagen (KL) 6 kap 34 § avser verksamhetens mål, 

inriktning, omfattning eller kvalitet inte delegeras. 

Ärenden som rör myndighetsutövning mot enskilda får inte heller 

delegeras om de är av principiell beskaffenhet eller annars av större 

vikt. I övriga ärenden gäller i huvudsak att nämnden själv får 

bedöma vad som ska delegeras. 

Förändringarna i delegationsordningen är gjorda inom det område 

som behandlar ekonomi, bland annat vad gäller korrigeringar i 

beloppsgränser för att anpassas till de riktlinjer som finns för 

hantering i stadens ekonomiutskott.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§ 10 

Nya lokaler och ombyggnad för SFI Västerort och Jobbtorg 

Kista filial Tensta - Genomförandebestlut 

AMN 2014-0337-02.05.03 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna föreslagen 

förhyrning och verksamhetsanpassning av Bredbyskolans 

hus A och C, Bredbyplan 34a-b, Stolpkvarnen 2, för SFI 

Västerort och Jobbtorg Kista filial Tensta samt ger 

arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att, under förutsättning 

att kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner 

förhyrningen, teckna hyresavtal i enlighet med vad som 

anges i detta tjänsteutlåtande 
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2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hemställa hos 

kommunstyrelsens ekonomiutskott om godkännande av i 

ärendet föreslagen förhyrning. 
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3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att göra erforderliga 

beställningar för genomförande av Skolfastigheter i 

Stockholm AB, SISAB enligt vad som anges i ärendet. 

 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att beslutet överlämnas 

till Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB. 

 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart 

Ärendet 

I ärendet föreslås att SFI Västerort och Jobbtorg Kista filial Tensta 

flyttar till Bredbyskolan. Planeringen är att de flyttar från 

Kämpingeskolan till Bredbyskolan i augusti 2016. Lokalerna 

kommer att verksamhetsanpassas och göras tillgängliga för personer 

med funktionsnedsättning.  

Förvaltningen konstaterar att de nya lokalerna i Bredbyskolan väl 

kommer att uppfylla verksamheternas behov. Det är angeläget att 

verksamheten finns där eleverna finns varför förvaltningen anser att 

lokaliseringen till Rinkeby ger många positiva effekter. Dessutom 

stora verksamhetsvinster genom samlokalisering av SFI och 

Jobbtorg. De nya lokalerna kan användas effektivare varför ytan 

kan minska något. 

Hyran blir cirka 1,4 mnkr högre per år efter flytten till 

Bredbyskolan. Ökningen av lokalkostnaden som flytten innebär 

ligger på en acceptabel nivå. De nya lokalerna medför att 

verksamheterna kan öka sina gruppstorlekar vilket medför ökade 

intäkter. 

Det finns frågeställningar om tryggheten kring Bredbyskolan 

Frågeställningen är relevant inte minst med erfarenheten från den 

tidigare lokaliseringen i Bussenhusskolan. I och med att 

förvaltningen startar verksamheter i lokalerna och att 

stadsdelsförvaltningen under 2016 öppnar en nybyggd förskola i 

anslutning till Bredbyskolan kommer områdets karaktär förändras 

vilket både polisen och stadsdelsförvaltningen bedömer vara 

mycket positivt för området. Förvaltningen har startat ett arbete med 

säkerhet i och omkring lokalerna. Arbetet involverar polisen, 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning och kulturförvaltningen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 



 Protokoll AMN 2015-06-09 

Sida 19 (20)  

 

 

 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) samt Johan Fälldin (C) 

lämnade följande särskilda uttalande. 

KFs beslut från budget 2013 om att säkerställa Jobbtorg i Tensta 

fattades på goda grunder. Under åren har Tensta avlövats en hel del 

verksamheter som hade varit bra för området att ha kvar. Samtidigt 

är det nödvändigt att se till funktion och möjligheter och utsikterna 

till att finna lika goda lokaler i Tensta som i Rinkeby är små och 

samlokalisering är välkommet. Dock vill vi understryka vikten av 

att förvaltningen strävar efter att upprätthålla servicen till de boende 

i Tensta/Hjulsta. 

Särskilt uttalande 

Gulan Avci (FP) lämnade följande särskilda uttalande. 

I tjänsteutlåtandet uppehåller sig förvaltningen mycket vid 

säkerhetsaspekterna kring de nya lokalerna. Det framstår som att 

detta är ett potentiellt problem. Självklart måste Stockholms stads 

lokaler vara säkra och trygga för personal, studenter, aspiranter och 

inte minst de förskolebarn som enligt planerna ska vistas i lokalerna 

eller deras omnejd. Om säkerheten är ett potentiellt problem så 

måste förvaltningen i ett tidigt skede överväga om ytterligare 

åtgärder bör vidtas. Det är angeläget att förvaltningen håller 

nämnden informerad ifall säkerhetsläget förändras. 

Vi vill till sist också välkomna att det uppenbarligen är möjligt att 

iordningställa ändamålsenliga och inte minst tillgängliga lokaler för 

offentliga myndigheter i Tensta. En insikt som vi gärna skulle se att 

även regeringen kommer till, när det gäller utlokaliseringen av 

offentliga myndigheter till ytterstaden. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

KFs beslut från budget 2013 om att säkerställa Jobbtorg i Tensta 

fattades på goda grunder. Under åren har Tensta avlövats en hel del 

verksamheter som hade varit bra för området att ha kvar. Samtidigt 

är det nödvändigt att se till funktion och möjligheter och utsikterna 

till att finna lika goda lokaler i Tensta som i Rinkeby är små och 

samlokalisering är välkommet. Dock vill vi understryka vikten av 
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att förvaltningen strävar efter att upprätthålla servicen till de boende 

i Tensta/Hjulsta. 

 

§ 11 

Månadsrapport för maj 2015 

AMN 2015-0013-1.2 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner månadsrapporten och 

beslutar att lägga den till handlingarna 

 

§ 12 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 19 maj 2015, 

justerat den 22 maj 2015. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 3 

juni 2015. 

c) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 4 juni 2015, 

justerat den 8 juni 2015. 

 

§ 13 

Nämndens frågor 

En skrivelse angående sommarföretagande för unga överlämnades 

från Johanna Sjö (M), Gulan Avci (FP), Johan Fälldin (C) och 

Ofelia Namazova (KD) till nämnden för beredning. 

 

§ 13 

Förvaltningsinformation 

Tf förvaltningschef Thomas Lundberg lämnade följande 

information. 

- Nämnden inväntar beslut från förvaltningsrätten gällande 

upphandling av komux och sfi. 

- Stockholms stad tar emot ca 8 000 sommarjobbare i år, att 

jämföra med ca 6 000 sommarjobbare 2014. 

- Till hösten anordnas studiebesök i nämndens verksamheter 

för majoritet respektive opposition. 

______________________ 


